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این آقا از فنلاند آمده!

ازدیاد کلاغ در تهران 

افزایش سگ های بلاصاحب

اعتراضِ متفاوتِ لادن مستوفی 

خودسوزی دستفروش خرم آبادی 

بالا رفته است

شریک اقتصادی خوبی نیست 

نامه سعید جلیلی 

یک ایرانی دستیار وزیر خارجه آمریکا 

روزنامه کیهان نوشت: تماشای فیلم »لایه های دروغ«، رامین سهراب کارگردان 
و بازیگر اصلی این فیلم چند سؤال اساسی را در مقابل تماشاگرش قرار می دهد: 
اول اینکه چگونه چنین فیلمی به بخش مســابقه چهلمین جشنواره فیلم فجر راه 
پیدا کرده؟ دوم، چگونه و چرا بنیاد سینمای فارابی روی چنین فیلم و کارگردانش 
که تنها یک فیلم کوتاه در کارنامه خود داشته، سرمایه گذاری نموده؟! و سوم، چرا 
به چنین فیلمی که تنها طــرف خارجی اش خود جناب کارگردان )ایرانی الاصل 
ساکن فنلاند و آمریکا( و شرکت شخصی اش بوده، محصول مشترک ایران و فنلاند 
اطلاق می شود؟! به نظر می رسد بعد از کارگردانی که از استودیو های پورنوسازی 
آمریکا آمد و با حمایت دولت های دهم و یازدهم برای یک اثر نازل جعلی تحت 
عنوان »لاله« هزینه ای کلان را از کیسه ملت به این سینما تحمیل کرد، حالا نوبت 
به یکی دیگر رسیده که از فنلاند آمده و ادعای تولید مشترک دارد؛ غافل از اینکه 
این سینما چه در رژیم شاه و چه در دوران پس از انقلاب، خاطره خوشایندی از 

محصول مشترک نداشته و ندارد!

علیرضا هاشــمی مدیر عامل انجمن پرنده شناسی و پرنده نگری طرلان می 
گوید: فقدان دشــمن طبیعی و تأمین غذای کلاغ ها توســط مردم شهر، موجب 
افزایش جمعیت کلاغ های پیر می شود که تبعات زیست محیطی به دنبال دارد.
کلاغ ها به زباله ها و پســماندهای غذایی دسترســی دارند و این اتفاقی است که 
باعث افزایش جمعیت کلاغ های پیر در تهران و تمام شــهرهای بزرگ می شود.
در صورت افزایش تعداد کلاغ ها، آن ها می توانند به جایگاه های لانه گزینی سایر 
پرندگان تعرض کنند و یا رقیب تغذیه آنان شــوند؛ بنابراین هرچیزی که از حد 

و اندازه معین خود بیشتر شود، موجب تغییر کل سیستم اکولوژیک می شود.

محمد کرمی، رییس اداره حفاظت و مدیریت حیات وحش محیط  زیســت 
استان تهران گفت : تعداد سگ های بلاصاحب در حال حاضر واقعا زیاد شده و 
این مقداری برای ما نگران کننده است. حتی انسان ها نیز از این گونه ها در حال 
خسارت دیدن هستند.حیات وحش تهران از حضور این گونه مهاجم آسیب دیده 
است، زیرا این گونه ها ممکن است با خودشان بیماری را به عرصه ها و زیستگاه 
های طبیعی انتقال دهند. از دیگر آســیب های این گونه، آمیزش آن ها با گرگ و 
ســایر گوشت خواران اســت که باعث می شود خلوص ژنتیکی این حیوانات را 
از بیــن ببرنــد و گونه هایی به نام گرگاس به وجود بیاید که گرگاس ها هم خوی 
درندگی گرگ و هم رفتار نزدیک شدن به انسان مانند سگ ها را دارند. به همین 
دلیل آمار موارد هاری در مناطقی که این گونه ها دیده می شوند، مقداری نگران 
کننده است که می تواند هم در انسان و هم در حیوانات اتفاق بیفتد. بیماری هاری 

بین انسان و حیوان مشترک و بسیار خطرناک است.

لادن مســتوفی، عضو نبودن هیچ زنِ ســینماگر در هیات داوران چهلمین 
جشــنواره فیلم فجر را، نمونه ای کوچک از کل جامعه دانست که اعتراض به آن، 
راه به جایی نمی برد. لادن مســتوفی، بازیگر »برف آخر«، در حاشــیه نمایش این 
فیلم: جای خانم ها، در هیات داوران چهلمین جشنواره فیلم فجر خالی است. ما 
عادت کرده ایم در یک جامعه مردســالار زندگی کنیم و این هم احتمالا به همین 
دلیل اســت. مگر در عرصه های دیگر، خانم ها کرسی ها را در دست گرفته اند که 
اکنون برای نبود خانم در هیات داوران اعتراض کنیم؟ نبودن خانم ها در جشنواره 

فیلم فجر مانند نبودن خانم ها در همه جای دیگر است.

فرد ۴۵ ســاله ای به دلیل برخورد نیروی های شــهرداری که می خواستند 
دستفروشــان منطقه را جمع آوری کنند با آنها درگیر شده و خود را آتش زد. فرد 
مصدوم پس از کمک افراد حاضر در محل و نیروی انتظامی به بیمارســتان منتقل 
می شــود که خوشــبختانه حال عمومی او خوب بوده و فقط از ناحیه دســت و 

صورت سوخته است.

خبرنگار وال اســتریت ژورنال در توییتی نوشت:مقامات ایرانی، آمریکایی 
و اروپایی می گویند که شــانس حصول توافق بالا رفته اســت. حفره های مهمی 
هنوز باقی اســت. اما تمرکز مذاکرات بر روی تصمیمات کلیدی، اصلی و نهایی 

گذاشته شده است. 

محســن امین زاده معاون وزارت خارجه دولــت اصلاحات گفت :امروز 
قــدرت اقتصادی بالاتر از قدرت نظامی حــرف اول را در جهان می زند. جریان 
تندرو در داخل کشــور پانزده ســال است که اقتصاد کشور را به سمت فروپاشی 
سوق داده و فرصت های فراوانی را از دست داده است.نگاه به شرق ابزاری است 
که معنای توســعه روابط اقتصادی با چین را پررنگ می کند که به زعم آنها می 
توانیم انرژی هسته ای هم داشته باشیم.ما به نوعی متخصص نوعی تجارت سیاه 
شده ایم. ما کالا را خیلی ارزان و کالای دیگران را خیلی گرانتر می فروشیم و این 
را از مقتضیات مقاومت می دانیم. چینی ها هرگز به خاطر ایران مناسباتشان با هیچ 
کشــوری را خدشه دار نخواهند کرد و گاهی ممکن است مناسباتشان با ایران را 
به دیگران بفروشند.روســیه هم شریک اقتصادی خوبی نیست و رقیب اقتصادی 
ایران در حوزه نفت و گاز اســت و هرگز اجازه نخواهد داد که ایران رقیبش در 

حوزه انرژی اروپا شود.

علیرضا سلیمانی، سردبیر سایت خبری رجانیوز در توئیتی نوشت: بر خلاف 
ادعای حامیان روحانی، گزارش ۲۰۰ صفحه ای آقای جلیلی هیچ ارتباطی با آقای 
باقری و مذاکرات جاری ندارد. جلیلی نماینده رهبری در شــورای عالی امنیت 
ملی اســت و پاسخی بر ادعاهای نادرســت ظریف در تیر ۱۴۰۰ و گزارش او به 
مجلس نوشته است. احتمالاً گزارش ایشان منتشر خواهد شد.گفتنی است برخی 
رســانه های همسو با جریان اعتدال پیش از این ادعا کرده بودند که سعید جلیلی 
علیه روند مذاکرات فعلی هســته ای گزارشی تهیه و به مقام معظم رهبری تقدیم 

کرده است.

یک سیاستمدار ایرانی تبار، دستیار وزیر خارجه ایالات متحده در امور اقتصادی 
و بازرگانی تعیین شد. »آنتونی بلینکن« وزیر امور خارجه آمریکا از انتصاب »رامین 
طلوعی« سیاستمدار ایرانی تبار به دستیاری وزارت خارجه آمریکا در امور اقتصادی 
و بازرگانی خبر داد.وی در پیامی که در صفحه توییتری خود منتشــر کرد، در این 
خصوص نوشت: »خوشحالم که از رامین طلوعی به عنوان دستیار جدید وزیر امور 
خارجه آمریکا در دفتر امور اقتصادی و بازرگانی استقبال کنم. دفتر امور اقتصادی 
وزارت خارجه آمریکا از تجربه گســترده وی بهره  خواهد برد، زیرا ما سیاســت 
خارجه ای را پیش می بریم که در خدمت مردم آمریکاست و برای آن ها مفید است«.
رامین طلوعی سیاســتمدار آمریکایی ایرانی تبار است که در نوامبر ۲۰۱۴ به عنوان 
معاون امور بین الملل وزارت خزانه داری آمریکا منصوب گردید و پیش از آن نیز در 
سمت های مختلفی در وزارت خزانه داری آمریکا فعالیت داشته است.گزارش های 
منتشره حاکی از آن است که طلوعی از سال ۲۰۰۳ تا ۲۰۰۶ مدیر اداره نیم کره غربی 
و از سال ۲۰۰۱ تا ۲۰۰۳ مشاور ارشد معاون وزیر خزانه داری آمریکا بوده است. وی 
از ســال ۱۹۹۹ تا ۲۰۰۱ نیز در سمت معاون مدیر و اقتصاددان بین المللی در بخش 

اروپای مرکزی و جنوب شرقی وزارت خزانه داری آمریکا فعالیت داشته است.

اخبار ویژه ... معاون نظارت و هماهنگی معاونت پارلمانی ریاست جمهوری:

استیضاح ثبت شده نداریم؛به صلاح نمایندگان 
نیست که در حوزه اجرا دخالت کنند

سرویس سیاسی- قاسم جعفری 
با بیان اینکه رابطه مجلس و دولت رابطه 
بســیار خوبی است و رشته وثیقی بین 
دو قــوه وجود دارد، اظهار کرد: در حال 
حاضر اســتیضاح ثبت شده در مجلس 
نداریم و توصیه یا مشورت من این است 
که نمایندگان مجلس نسبت به وزیری 
که تازه کارش را شــروع کرده است با 

تعامل برخورد کنند.
وی افزود: نمایندگان در گرایش 
سیاسی  با وزیرهم ممکن است مشترک 
باشــند اما موضوعات را جدی مطرح 
می کنند. از آن طرف هم مدیرانی داریم 
که خیلی جدی به نماینده ای می گویند 
اینجــا حوزه کاری ما اســت و ما باید 

تصمیم بگیریم.
معــاون نظــارت و هماهنگــی 
معاونت پارلمانی ریاســت جمهوری 
همچنین گفت: حق نماینده اســت که 
تذکر یا سوال را مطرح کند ولی انجام این 
وظیفــه باید با هدف اصلاح حکمرانی 
باشــد. مثلا نماینده محترمی به دولت 
۱۶۰۰ تذکر داده اســت که این آمار می 
تواند کارکرد اســتفاده از تذکر را پایین 

بیاورد زیرا دیگر اثرگذار نخواهد بود.
متن کامل گفت و گو با قاســم 
جعفری معاونت نظارت و هماهنگی 
معاونت پارلمانی ریاست جمهوری به 

شرح زیر است:
معاونــت پارلمانی وظیفه 
برقــراری تعامل میان ریاســت 
جمهــوری و مجلــس شــورای 
اســلامی بر عهده دارد. علاوه بر 
این ماموریت، چــه برنامه ها  و 
رویکردهایی برای این معاونت در 
دولت سیزدهم تعیین شده است؟

قانون به رئیس جمهور این اجازه را 
داده است که به تعدادی که خودش لازم 
می داند، معاون داشــته باشد. معاونت 
پارلمانی یکی از معاونت های ریاست 
جمهوری است که نقش تنظیم کننده  و 
رصدکننده روابط بین دولت و مجلس را 
بر عهده دارد. باید توجه داشت که ایجاد 
درک مشترک بین مجلس و دولت، نقش 
مهمی در اجرای موفق برنامه های کشور 
دارد و اگر ارتباط  درست و منطقی میان 
این دو قوه شکل گیرد، حتما حکمرانی 
خــوب حاصل می شــود و در نتیجه 
اتفاقاتــی به نفع مــردم می افتد. رئیس 
جمهور هم در شعارهای انتخاباتی خود 
به موضوع »تحول به نفع مردم« اشــاره 
کردند و نقش معاونت پارلمانی در ایجاد 

این تحول اهمیت زیادی دارد.
بخشــنامه های  براســاس 
ریاســت جمهوری، تمام معاونت های 
پارلمانی قوه مجریه باید هماهنگ باشند 
بنابراین نظارت بــر عملکرد معاونین 
پارلمانی وزارتخانه ها و دســتگاه های 
اجرایــی یکی از وظایف ماســت. ما 
معتقدیم انجام کارهای روزمره موجب 
تحول در کشــور نمی شود، بنابراین به 

تحولی در فعالیت ها نیازمندیم.
بیش از ۲۰۰ نماینده مجلس 
یازدهــم از آقای رئیســی برای 
شرکت در انتخابات دعوت کردند 
و این تصور عمومی شکل گرفت 
که مجلس کامــلا همراه با دولت 
اســت. ارزیابی شــما از تعامل 
دولت و مجلس چگونه است و آیا 
این تصور که مجلس کاملا همراه 
دولت است، تصور درستی است؟

 ما ســعی کرده ایم قدرت تعامل با 
نماینــدگان را افزایش داده و بین دولت 
و مجلس فهم مشــترکی ایجاد کنیم. با 
جرات تمام مــی گویم که تعاملات و 
رفتار و رابطه مجلــس و دولت رابطه 
بســیار خوبی است و رشته وثیقی بین 
دو قوه وجود دارد. ارزش های هر دو نه 
فقط در عرصه اعتقادی بلکه در عرصه 
های دیگر هم تقریبا مشــترک اســت. 
افــق نگاه و ادبیات دولت و مجلس هم 
مشترک است. تا الان  هفت دیدار رئیس 
جمهور با مجامع نمایندگان۲۰ استان با 
حضوربیش از ۲۰۰ نماینده برگزار شده 
اســت. در این جلسات رئیس جمهور 
نظــر تک تک نمایندگان را می شــنود 
وآنها دغدغه های ملی و استانی خود را 
بیان می کنند. در این جلسات استانداران 
هم حضور دارند. خود نمایندگان اعلام 
کرده اند که این کار تا حالا انجام نشــده 
است. معاون اول هم با کمیسیون های 
تخصصی جلســه دارند. قبل هر سفر 
استانی، مجمع نمایندگان استان با معاون 
اجرایی جلســه دارند. وزرا به مجلس 

می روند. حجم تعامل دولت و مجلس 
بسیار بالا و اثرگذار است و هرچه جلوتر 
می رود این تعامل بیشتر و بهتر می شود.

اما بعضا ممکن اســت رفتارهایی 
از برخی نمایندگان بروز کند هرنماینده 
احساس می کند یک ابزار قانونی دارد 
واز آن خوش بینانه به نفع مردم و حوزه 
انتخابیه اش استفاده می کند مثلا نماینده 
ای ســوال را مطرح می کند یا عده ای 
دنبال اســتیضاح وزیری هستند که من 
نام آن را تــک مضراب ها می گذارم و 
معتقــدم که باید بین رفتارهای فردی با 
شــخصیت جامع مجلس تفاوت قائل 
شویم. مجلس یک شخصیت حقوقی 

دارد و نمایندگان هم شــخصیت های 
فردی دارنــد بنابراین ممکن اســت 
نماینده ای دیدگاهی داشته باشد، سوال 
یا استیضاحی را مطرح کند اما وقتی در 
جمع نمایندگان قرار می گیرد، شخصیت 
حقوقی مجلس رویکرد دیگری داشته 
باشد. اخیرا سوالی از وزیر صمت مطرح 
شــد اما براساس تفاهمی که ایجاد شد، 
خود ســوال کنندگان گفتند سوال را به 
رای نمــی گذارند اما در گذشــته همه 
شــاهدبوده ایم بعضاٌ طرح ســوال از 
ســوی نماینده به ایجاد تنش هم منجر 

شده است.
سوال کننده قانع می شود یا 
تحت فشار اکثریت قرار گرفته و 
از سوال خود منصرف می شود؟

فشاری وجود ندارد و نماینده فشار 
پذیر نیست. اگر نماینده ای اکثریتی را 
ببیند و مآل اندیشی و مصلحت گرایی 
کند به خودش مربوط است. فشار زمانی 
اســت که اگر طرف اقدامی انجام ندهد 
از چیزی محروم می شــود یا امتیازی از 
دست می دهد ولی نماینده راحت می 
تواند بگوید سوالم را به رای بگذارید و 
نهایتا سوالش رای نمی آورد اما فشاری 
وجود ندارد. مجلس جای تعامل است 
و معنی پارلمان، خانه گفت وگو است.

آیا ایــن تعامل که بیشــتر 
بخاطر یکدســت شدن مجلس و 
دولت اســت، موجب نمی شــود 
برخی مشکلات کشور در مجلس 
دیده نشــود و اقلیت مجلس در 
برابر اکثریت مجبور به ســکوت 

شوند؟
در ایــن دوره مقدار ســوال ها و 
کشــاندن اعضای دولــت به مجلس، 
بیانگر این اســت که مجلــس در کار 
خود جدی اســت و اینگونه نیســت 
که نماینــده ای بگوید که چون دیدگاه 
مشــترک با دولت دارد پس از مصالح 
مردم می گذرم بلکه سوالات و چالش 
های خیلی جدی مطرح می شــود. هم 
نمایندگان و هــم دولت خیلی جدی 
هستند. مواردی داریم که نمایندگان در 
گرایش سیاسی  با وزیرهم ممکن است 
مشترک باشند اما موضوعات را جدی 
مطرح می کنند. از آن طرف هم مدیرانی 
داریم که خیلی جدی به نماینده ای می 
گویند اینجا حوزه کاری ما اســت و ما 
باید تصمیم بگیریم. در واقع همانطور 
که رهبری هم تاکید دارند ، قانون محک 
ماست و براساس قانون مجلس وظیفه 
قانونگــذاری  ونظارت و دولت وظیفه 
اجرا را بر عهده دارد.البته تعامل وگرفتن 

مشــورت و رعایت اخلاقی درطرفین 
بحث دیگری است.

سوالی که شما مطرح کردید سوال 
مبنایی است و باید اینگونه مطرح شود که 
آیا یکدست شدن قوا در کشور در نهایت 
به نفع کشور است یا اگر تفاوتی وجود 
داشته باشد به نفع مردم است؟ در اینجا 
دیدگاه ها متفاوت اســت وبعضی می 
گویند یکدست شدن فرصت و برخی 
می گویند آسیب است. نظر شخصی من 
این است که  اگر یکدست شدن در یک 
فرایند طبیعی توســط مردم اتفاق بیفتد 
ایــن پیام را دارد که ما از دوگانگی های 

تصنعی خسته شده ایم.

 از ســویی تا دیروز ممکن بود در 
قوه مجریه بگویند نمی گذارند کار کنیم 
اما الان کســی این بهانه را نمی پذیرد و 
پاســخ می دهند چه کسی نمی گذارد 
الان که همه در کنار شــما هســتند. در 
واقع الان حجت کامل است و فرصتی 
مناسب برای کار کردن وخدمت به مردم 

فراهم شده است.
آیا بیــن دولــت و مجلس 
توافق شده است که تا پایان سال 
اســتیضاحی مطرح نشود؟ چند 
استیضاح الان در مجلس مطرح 

است؟
استیضاح یک روند دارد. استیضاح 
اول باید تقدیم هیات رئیسه شود. هیات 
رئیســه آن را به کمیسیون می فرستد و 
کمیسیون بررســی می کند و به هیات 
رئیســه برمی گردد و از آنجا به صحن 
اعلام وصول می شود. الان استیضاحی 
که رسما ثبت شده باشد، نداریم. مطرح 
شــدن اســتیضاح ها به این دلیل است 
کــه در اثر اتفاقی ویا مســاله خاصی ، 
نماینــده یانمایندگانی اعلام می کند از 
حق استیضاح استفاد می کند و موضوع 
رســانه ای هم می شود اما در تعاملات 
بعدی همان مورد وقتی اصلاح شــود، 
خود نماینده هم ممکن اســت پیگیری 
نکند. ممکن است نماینده قانع شود اما 
چون موضوع قانع شدن نماینده رسانه 
ای نشــده، افکار عمومی  حق دارد قانع 
نشود. توصیه یا مشورت من این است 
که نمایندگان مجلس نسبت به وزیری 
که تازه کارش را شــروع کرده است با 
تعامل برخورد کننــد مگر اینکه حتی 
یک ســاعت هم حضور وزیر به ضرر 
کشور باشــد که چنین موردی نداریم. 
حتما در طول یکسال مشخص می شود 
که عیار یک وزیر چقدر اســت و تا چه 
حد توانسته  وظایف خود را اجرا کند. 
نظارت نمایندگان اگر مبتنی بر اخلاق  
و قانون باشــد، برای دولت هم خوب 
است. در مورد مطرح نشدن استیضاح 
تا پایان ســال شــاید خود نمایندگان 
تصمیم گرفته یا توصیه ای کرده باشند 
که استیضاحی تا پایان سال مطرح نشود 
ولی من خبرندارم که دســتوری در این 
زمینه وجود داشته باشد.این احتمال هم 
هست برخی خبرســازی ها به منظور 
تحریک نمایندگانی کــه مهیای اقدام 

هستندصورت می پذیرد.
ولــی گویا ظاهرا دولت خیلی دل 
خوشــی از تعداد تذکرات نمایندگان 

ندارد.
حق نماینده است که تذکر یا سوال 

را مطرح کند ولی انجام این وظیفه باید 
با هدف اصلاح حکمرانی باشــد. مثلا 
نماینده محترمی به دولت ۱۶۰۰ تذکر 
داده است که این آمار می تواند کارکرد 
استفاده از تذکر را پایین بیاورد زیرا دیگر 
اثرگذار نخواهد بود. به نماینده محترمی 
دوستانه گفتم میدانی چند سوال مطرح 
یا امضا کرده ای؟ گفت ۱۰ -۱۲ ســوال 
اما به او گفتم ۸۴۹ ســوال را امضا کرده 
ای. البته طراحان ســوال کم هستند اما 
کسانی که پای سوالات را امضا می کنند 
زیاد هســتند. رهبری هم تذکر داده اند 
که تکلیف گرایی باید معطوف به نتیجه 
باشد. توصیه ما این است که نمایندگان 
به جای توجه بیش از حد به کمیت، به 
کیفیت هم توجه کنند. از سویی اصلاح 
امور قبل از رســانه ای شدن آنها راحت 

تر انجام می شود.
 به نظر می رســد در زمینه 
حــذف ارز ترجیحــی،  دولت و 
مجلس نمی خواهند مســئولیت 
تصمیمی که گرفته می شــود را 
بپذیرند. تاکنون دولت و مجلس 
بــه چه تصمیمــی در این زمینه 

رسیده اند؟
دولــت و مجلــس در زمینه ارز 
ترجیحی متفق القول هســتند که با این 
روش، ارز ترجیحــی به طرز فجیعی به 
اهدافش نرســیده است و باید برداشته 
شــود اما درباره شیوه برداشتن این ارز  
و راهکار جایگزین آن که به سفره مردم 
ضرر فاحش نرسد، بحث در حال انجام 
است تا نظر جامعی بدست آید. دغدغه 
دولت و مجلس در این زمینه مشــترک 
است و هر دو قوه بیشتر اتفاق نظر دارند 
اما هنوز راهکار نهایی نشــده اســت. 
نمایندگان، دولت را بابت شجاعت در 
حذف ارز ترجیحی تشویق کرده اند اما 
دغدغه هم دارند که به معیشــت مردم 
آسیب وارد نشود.همین مساله هم باعث 
شد کمیسیون تلفیق به نتیجه جدی نرسد 
و ارز ترجیحــی را ابقا کند فکر می کنم 
هنوز اختلاف نظر زیاد اســت و ممکن 
است صحن اگر ارزترجیحی را بپذیرد 

قیمت ۴۲۰۰را تایید نکند.
دولت از روند بررسی بودجه 

در مجلس رضایت دارد؟
بودجه در یک فضای همدلانه در 
حال بررسی اســت. حدود ۶۷ درصد 
نمایندگان به کلیات بودجه رای داده اند. 
از سویی خیلی از اعضای دولت تجربه 
حضــور در مجلس را دارند و خیلی از 
نمایندگان کار اجرایی کردند و می دانند 
کار اجرایی ســاده نیست. در این بین با 
تضــارب آرا باید اتفاقی بیفتد که به نفع 
مردم باشد. من معتقدم در روند تصویب 
بودجه، نگاه جزیره ای جواب نمی دهد 
و نباید یک قشــر را دید و سایر اقشار را 

نادیده گرفت.
یکی از نمایندگان اعلام کرده 
اســت که طرح صیانت از فضای 
مجازی با همان محتوا اما در قالب 
عباراتی دیگر در حال بررســی 
است. موضع دولت در این زمینه 

چیست؟
می دانم روی ایــن طرح کار می 
شود ولی آخرین اصلاحیه را ندیده ام و 
نمــی توانم درباره آن نظر دهم. اما یکی 
از آسیب هایی که در کشور باید اصلاح 
شود، موضع گیری های پیش از موعد 
و بدون آشــنایی با  این طرح هاســت. 
شاید خیلی ها از محتوا خبر ندارند ولی 
موضــع گیری می کنند. من معتقدم این 
چنین طرح ها باید چکش کاری شده و 
هرآنچه به نفع مردم است تصویب شود 
و بایــد مانع تصویب هرآنچه که به نفع 

مردم نیست، شد.

معاون نظارت و هماهنگی معاونت پارلمانی ریاست جمهوری با اشاره به اینکه استیضاح ثبت شده در مجلس نداریم، گفت: رابطه مجلس و دولت 
رابطه بسیار خوبی است اما هم نمایندگان و هم مدیران دولتی در کار خود جدی هستند.

سرویس سیاســی- رییس جمهوری 
اســلامی ایــران در پیامی بــه همتای چینی 
خود ابراز امیــدواری کرد که در پرتو اعتماد 
متقابل سیاســی ایجاد شده بین تهران - پکن، 
همکاری های دو کشــور در تمامی زمینه ها 
به ویژه منافع مشــترک کشــورهای در حال  
توسعه گسترش یابد. ســید ابراهیم رئیسی 
رییس جمهور کشــورمان در پیامی به »شی 
جین پینــگ« رییس جمهــوری خلق چین 
نوشت: فرارسیدن عید بهاره و سال نو چینی را 
به جناب عالی و مردم سرافراز جمهوری خلق 
چین صمیمانه تبریک می گویم.  در پیام رییس جمهور آمده اســت: خرسندم که 
در آغاز سال جدید، روابط دو ملت وارد دومین پنجاه سال روابط دیپلماتیک و با 
اعلام اجرایی شــدن برنامه همکاری جامع ۲۵ ساله مصادف شده است. امیدوارم 
در پرتو اعتماد متقابل سیاسی ایجاد شده و تشریک مساعی با جناب عالی، شاهد 
توسعه و تعمیق همکاری های دوجانبه، منطقه ای و بین المللی در تمامی زمینه ها 
به خصوص منافع مشترک کشورهای در حال توسعه باشیم. حجه السلام  رئیسی با 
آرزوی سلامتی و موفقیت، سعادت و بهروزی برای رییس جمهور و ملت دوست 
جمهوری خلق چین نوشت: بی شک، با رهبری داهیانه جناب عالی، در سال جاری 

جهان شاهد برگزاری موفقیت آمیز المپیک زمستانی پکن خواهد شد.

سرویس سیاسی- مصطفی هاشمی طبا 
طی یادداشتی نوشت: اینکه آقای رئیس جمهور 
مجددا در سفر به گیلان فرموده اند که بانیان )یا 
مسببان( وضع فعلی نباید ادامه کار بدهند، در 
ظاهر امر، بیانی نیکوست اما اولا ابهام دار است 
و ثانیا درباره مقصود ایشان لازم است توضیح 

بیشتر و دقیقی داده شود.
اول اینکــه وضع موجــود امری کلی 
است و این سؤال مطرح می شود که آیا وضع 
فعلی شامل همه زمینه های فرهنگی، سیاسی، 
اقتصــادی و نظامی اعم از وضع نیکو یا وضع 
ناهنجار و نادرست می شود یا فقط شامل آن دسته از وضع کنونی که ناراست است، 
می شود؟ هرچند بیان مبهم است، اما علی الاصول و حسب استنباط معقول مقصود 

ایشان باید اوضاع نامیمون باشد و نه آنچه در مسیر مطلوب سیر می کند.
پــس باید زمینه های وضع نامطلوب مورد توجه قرار گیرد و ببینیم کدام امر 
نامطلوب در کشور وجود دارد و عامل یا عوامل آن چه کسانی هستند و البته مطابق 
معمول این نشود که فرد یا افرادی را تحت تعقیب قرار دهند و همه آوارها را بر سر 
او خراب کنند. البته در نظام هایی مثل نظام ما که آکنده از شوراها و ناظران و افراد 
تصمیم گیر است، معمولا مقصر یا مقصران اصلی شناخته نمی شوند و اصل موضوع 
به فراموشی سپرده می شود. حسب بیانات ریاست جمهور محترم در زمان تصدی 
قوه قضائیه و نیز تصریحات ریاست حاضر قوه قضائیه، شرایط وجودی این قوه 
مناسب نیست. مسبب این امر چه کسی است و آیا رؤسای قوه قضائیه قبلی مسبب 
هستند یا افراد دیگر؟ چگونه می توانیم آنها را رصد و حداقل معرفی کنیم. بگذریم 
که آیت الله هاشمی شاهرودی در هنگام تصدی این قوه گفتند ویرانه ای به ما تحویل 
داده شد! و البته برخی این بیان را درباره تعدادی اشیا و اماکن ویرانه قلمداد کردند!

سرویس سیاســی- معصومــه آقاپور 
علیشــاهی درباره حــذف ارز ترجیحی در 
بودجه ســال ۱۴۰۱ از سوی دولت و مجلس 
گفت: در شرایط فعلی کشور ما زیر صدمات 
و لطمات تحریم ها اســت و هزینه تامین مواد 
اولیه برای تولید کنندگان بســیار بالا اســت. 
امروز تولیدکنندگان ما چه در خصوص ورود 
و خــروج کالا، چه همچنین در زمینه دریافت 
ارز در  بخش های دولتی و خصوصی تحریم ها 
را دور می زنند از همین رو هزینه های هنگفتی 
باید پرداخت کنند. این نماینده پیشین مجلس 
شورای اسلامی یادآور شد: هزینه تحریم ها از ۱۲ درصد تا ۲۰ درصد  به قیمت تمام 
شده کالا اضافه می کند که هم برای تولیدگان و هم  مصرف کنندگان مشکل آفرین 
است.  وی با بیان این که برای سال ۱۴۰۱ ارز ترجیحی ۴ هزار و ۲۰۰ تومانی برای 
کالاهای اساسی  نباید حذف شود، تاکید کرد: تا شکسته شدن تحریم ها و اختصاص 
ارز برای واحدهای تولیدی  که منجر به کاهش قیمت تمام شــده کالا می شود ارز 
ترجیحی بر کالاهای اساسی باید بماند؛ چرا که اگر تحریم ها برداشته شود آن  ۱۲ 
درصد تا ۲۰ درصدی که برای نقل و انتقال پول اختصاص داده می شد  به نیم درصد 
کاهش پیدا می کند، در حالی که امروز در بهترین شــرایط حداقل ۱۲ درصد پیدا 
می کنیم.   آقاپور علیشاهی  خاطرنشان کرد: هنگامی که تولید واقعی کشور افزایش 
پیدا کند، قیمت کالاها کاهش پیدا می کند که خواه و ناخواه ارزش پولی ما افزایش 
پیدا می کند، با افزایش قیمت پول ملی قیمت دلار کاهش پیدا می کند و هنگامی که 
قیمت دلار کاهش پیدا کند ما شرایط تورمی را سپری خواهیم کرد و وارد دوره رونق 
اقتصادی می شویم. وی ادامه داد: مجلس شورای اسلامی در بودجه سال ۱۴۰۱ یک 
قیمت ثابت ۲۳ هزار تومان را برای ارز در نظر گرفته اســت در صورتی که اقتصاد 
دستوری نیست، چرخه اقتصاد را عرضه و تقاضای بازار تعیین می کند. نمایندگان 
باید برای قیمت دلار چند سناریو تعریف می کردند یا این که می گفتند قیمت ۲۳ هزار 
تومان قیمت صد درصد نیست؛ زیرا اگر انشاالله فرجی ایجاد شود و رشد اقتصادی 
خوبی را در سال ۱۴۰۱ تجریه کنیم جا دارد دلار به ۱۸ الی ۱۵ هزار تومان برسد، اما 
هنگامی در بودجه تصویب می شود قیمت دلار باید  ۲۳ هزار تومان باشد و اجازه 
کاهش قیمت را می گیریم در واقع مکانیزیم بازار را متززل می کنیم از همین رو به 
اعتقاد من باید قیمت دلار را شناور در نظر بگیریم و اجازه کاهش قیمت را به بازار 
بدهیم. این نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی بیان کرد: همان طور مقام معظم 
رهبری تاکید کردند دولت فقط باید  نقش نظارتی داشته باشد و در اقتصاد دخالت 
نکند، بگذارد مکانیزیم های اقتصادی خودشان در جامعه آزادانه فعالیت کنند بنابراین 
اگر دلارهای بلوکه شده وارد کشور شوند ما شرایط بسیار خوبی را تجربه خواهیم 
کرد.  باید با تدبیر و عالمانه و بدون سیاست زدگی اقتصاد کشور را هدایت کنیم و 
از همه اقشار؛ اساتید دانشگاه ها، شرکت های دانش بنیان و خانم های مدیر فعال در 
حوزه اقتصاد استفاده کنیم. این نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی درباره این که 
گفته می شود دولت مسئله حذف ارز ترجیحی را به این دلیل به مجلس آورده است 
که اگر فردا در جامعه با  مشکلاتی روبه رو شد به تنهایی پاسخگو نباشد، بیان کرد: 
معتقدم اگر دولت خواســته یا ناخواسته این کار را انجام داده است؛ امروز فرصت 
حذف ارز ترجیحی نیست چراکه اگر کشور رشد اقتصادی ۸ درصد داشته باشد و 
دلار بین ۱۰ تا ۱۲ هزار تومان شود، فاصله بین ۴ هزار تومان تا ۱۰ هزار که آن چنان 
زیاد نیســت، اما فاصله بین ۴ هزار و ۲۰۰ تومان تا ۲۸ هزار تومان ۷ برابر اســت در 

صورتی که امروز جامعه حتی تحمل فاصله ۴ الی ۵ برابری را ندارد.

پیام رئیسی به همتای چینی: 

خرسندم آغاز سال نو با اجرایی شدن 
برنامه همکاری جامع ۲۵ ساله مصادف شد

سوال هاشمی طبا از رئیسی: 

بانیان وضع موجود در قوه قضاییه 
چه کسانی هستند؟

 معصومه آقاپور علیشاهی  :

  اقتصاد را دستوری نمی توان اداره کرد

 ما ســعی کرده ایم قدرت تعامل با نمایندگان را افزایش داده و بین 
دولت و مجلس فهم مشــترکی ایجاد کنیم. با جرات تمام می گویم 
که تعاملات و رفتار و رابطه مجلس و دولت رابطه بســیار خوبی 
اســت و رشــته وثیقی بین دو قوه وجود دارد. ارزش های هر دو 
نــه فقط در عرصه اعتقادی بلکه در عرصــه های دیگر هم تقریبا 
مشترک است. افق نگاه و ادبیات دولت و مجلس هم مشترک است.
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